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Kære Marcus Vestager, MB 
 
På vegne af Lena Kongsbach, vicedirektør i Bygge-, Parkerings- og Miljømyndighed, fremsender jeg svar på dit 
spørgsmål af 27. august 2024 om udeserveringstilladelser, støjvagt og nattelivsnotater. 
 
Med venlig hilsen  

Anders Hadberg 
Politisk koordinator 
BPM Sekretariat 
_________________________________________ 
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Besvarelse vedrørende udeserveringstilladelser, 
støjvagt og nattelivsnotater 

Medlem af Borgerrepræsentationen Marcus Vesterager (A) har den 27. 

august 2024 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og 

Miljøforvaltningen. 

 

Spørgsmål 

1. Hvor mange udeserveringstilladelser er der givet til steder, som ikke 

har toiletforhold svarende til et spisested? 

2. Hvor mange klagesager har Støjvagten behandlet om året de sidste 

ti år? 

3. Hvor mange forebyggende sager har Støjvagten? 

4. Hvordan journaliseres nattelivsnotater i sagsbehandling, 

eksempelvis således det kan indgå i Bevillingsnævnets arbejde? 

 

Svar 

Ad 1 

I behandlingen af ansøgninger om udeservering bliver der ikke taget 

stilling til toiletforhold, idet dette ikke er et krav. Forvaltningen kan af 

den årsag ikke besvare ovenstående spørgsmål.  

 

Forvaltningen kan oplyse, at der i forbindelse med bevillingssager bliver 

taget stilling til toiletforhold. Dette har dog ingen sammenhæng med 

eller betydning for restaurationens udeservering. 

 

Ad 2  

Forvaltningen har alene oplysninger om klagesager hos Støjvagten fra 

2020 og fremad. Tabel 1 indeholder en oversigt over henvendelser 

modtaget i perioden 1. oktober 2020 til og med 27. august 2024. 

 
Tabel 1 

År Antal henvendelser til støjvagten 

2020 * 14 

2021 599 

2022 727 

2023 688 

2024** 488  

Anm.:  *) Tal for perioden 1. oktober til 31. december 2020.  
**) Tal for perioden 1. januar 2024 til 27. august 2024.  
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I oktober 2020 overgik forvaltningen til sagsbehandlingssystemet 

PUMA, der gør det muligt at skelne mellem sager til støjvagten og 

sager, som håndteres i den daglige sagsbehandling. Dette var ikke 

muligt tidligere.   

 

Ad 3 

Støjvagten har ingen forebyggende sager, da støjvagten er en 

akuttelefon. Vi kan dog trække data på antallet af sager, hvor 

henvendelser modtaget via støjvagten fra 2021 og frem indgår som en 

del af sagen, jf. tabel 2.  

 
Tabel 2 

År Antal henvendelser til 

støjvagten  

Antal sager, hvor henvendelser til 

støjvagten indgår i sagen  

2021 599 316 

2022 727 344 

2023 688 319 

2024* 488 207 
Anm.:  *) Tal for perioden 1. januar 2024 til 27. august 2024.  

 

Ad 4 

Efter hver nattevagt udarbejder støjvagten et nattelivsnotat på 

baggrund af de rådhushenvendelser, vi har modtaget. 

Sagsbehandlerne sørger efterfølgende for, at disse bliver lagt ind i 

sagsbehandlingssystemet og tilknyttet eventuelt allerede eksisterende 

sager.  

 

Svaret er offentligt tilgængeligt på https://www.kk.dk/politik/politiske-

udvalg/teknik-og-miljoeudvalget/politikerspoergsmaal-til-teknik-og-

miljoeforvaltningen 

 

Lena Kongsbach 

Vicedirektør 
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